
Tekninen lautakunta § 102 14.10.2020

Vuoden 2021 talousarvion investointihankkeet ja suunnitelma investoinneiksi vuosina
2022-2025

1090/02.02.00/2020

Tekla 14.10.2020 § 102
Vakauttamistyöryhmän kokouksessa 8.10.2020 suositeltiin, että koko
kun nan investointitaso tuleville vuosille on enimmillään 4,0 milj. euroa. Ky-
sei nen suositus vaikuttaa merkittävästi kaikilla vastuualueilla, varsinkin
kiinteistöihin suun ni tel tu jen investointien toteuttamista. Investointien
karsiminen ei poista niiden tarvetta. Monet investointitarpeisiin liittyvät tilat
ovat erittäin huonossa kunnossa ja ei vät enää täytä terveellisen ja
turvallisen kiinteistön kriteerejä. In ves toin ti ra joi tus johtanee
väliaikaisratkaisujen käyttöön ja sitä kautta käyttötalouskustannusten
kasvuun.

Investointiosa/Kiinteistöpalvelut:

Talousarvion investointiosaan kiinteistöpalvelujen investointeihin on va-
kaut ta mis työ ryh män ohjauksen mukaisesti varattu yh teen sä 2,05 M€ vuo-
del le 2021.

Kunnanhallitus hyväksyi Euran lukion vanhan osan peruskorjauksen han-
ke suun ni tel man kokouksessaan 31.8.2020 § 205.  Kunnanhallitus esitti
myös valtuustolle, että se hyväksyy osana talousarviokäsittelyä hankkeelle
riit tä vän määrärahan vuodelle 2021, jotta työt voidaan aloittaa viipymättä
al ku vuon na 2021.Hankesuunnitelman mukainen kustannusarvio on 1 100
000 €, joka on varattu kokonaisuudessaan vuodelle 2021.

Kauttuan koulun liikuntasali on ollut poissa käytöstä syyslukukauden 2020
alus ta alkaen sisäilmaongelmien vuoksi. Liikuntasalin peruskorjauksen
suun nit te lu on käynnissä ja määräraha täsmentyy sen valmistuttua. Hank-
keen toteuttamiseen on alustavasti varattu 350 000 €:n määräraha vuo del-
le 2021.

Kunnanvaltuusto hyväksyi kokouksessaan 23.4.2018 § 16 esityksen var-
hais kas va tuk sen palvelurakenteen uudistamiseksi sisältäen hankkeet, nii-
den aikataulun sekä alustavan kustannusarvion. Se sisälsi mm. Kauttuan
päi vä ko din peruskorjauksen sekä Panelian, Hinnerjoen ja Honkilahden op-
pi mis kes kuk set. Hankkeet oli suunniteltu toteutettaviksi vuosina 2020 -
2021. Vuo den 2020 talousarvion laadinnan yhteydessä hankkeita siirrettiin
to teu tet ta vak si pidemmällä aikavälillä suunnitelmavuosina.

Kunnanvaltuusto hyväksyi Panelian oppimiskeskuksen rakentamista ja pe-
rus kor jaus ta koskevan hankesuunnitelman tilaohjelmineen ja kus tan nus ar-
vioi neen sekä alustavine aikatauluineen kokouksessaan 28.10.2019 § 78.
Han ke oli sen mukaan tarkoitus aloittaa vuonna 2020. Va kaut ta mis työ ryh-
män esittämän investointiraamin puitteissa investointia ei pystytä to teut ta-
maan hyväksytyn hankesuunnitelman mukaisena ja sen vuoksi sille ei ole
osoi tet tu määrärahaa vuoden 2021 talousarvion investointiosassa. Tek ni-
set palvelut käynnistää välittömästi selvityksen hankkeen vaihtoehtoisista



to teu tus ta vois ta.

Panelian oppismiskeskuksen hanketta varten tehdyissä kuntoarvioissa to-
det tiin, että koulun vanhan osan vesikate on erittäin huonokuntoinen. Vuo-
den 2021 talousarvioon onkin varattu 200 000 €:n määräraha tähän eril lis-
kor jauk seen.

Kunnanhallitus käsitteli kokouksessaan 14.9.2020 § 227 var hais kas va tuk-
sen ja perusopetuksen palveluverkkoa Etelä-Eurassa (Hinnerjoki, Hon ki-
lah ti). Kunnanhallitus päätti käynnistää erillisen jatkoselvityksen kunnan
pal ve lu jen tuottamisesta alueilla. Palvelujen tilankäyttöä ja in ves toin ti tar pei-
ta tarkastellaan tarkemmin selvitysten yhteydessä. Näin ollen Hin ner jo en ja
Honkilahden oppimiskeskushankkeisiin ei ole varattu määrärahaa 2021
talousarvioon.

Kiinteistöpalvelut toteuttaa vuosittain lukuisia pienempiä investointeja. Näi-
den investointien toteuttamisesta ja määrärahan kohdentamiseta tar kem-
min päätetään teknisten palvelujen vuosittaisen työohjelman hyväksymisen
yh tey des sä. Tälle hankeryhmälle on varattu vuosittain 300 000 €:n mää rä-
ra ha.

Talousarvion investointiosaan on varattu vuosittainen 50 000 €:n mää rä ra-
ha tulevien vuosien investointien esiselvitysten (kuntotutkimukset, han ke-
suun ni tel ma vai heen suunnittelu) tekemiseen. Hanke kohdennetaan
vuosittain erikseen selvitettäville hankkeille.

Mannilan kalasataman tilat eivät täytä nykyisiä hygieniamääräyksiä.
Kalasataman kehittämiseen on varattu 50 000 € määräraha vuodelle 2021.

Investointiosa / yhdyskuntatekniset palvelut:

Talousarvion investointiosassa on kaavateiden päällystykseen ja va lais tuk-
sen saneeraukseen varattu vuosittain samalla tasolla olevat summat. Ka tu-
jen kunto huononee vuosi vuodelta ja muutamia katuja pitää pystyä pääl-
lys tä mään ja uusimaan. Valaistuksen (sekä elohopea ja suurpainenatrium)
lamp pu jen vaihtotyö on energian säästösyistä tärkeä.
Eurassa on vielä n.180 elohopealamppua/valaisinta.
Suunnitelmavuosille 2022-2023 asfaltointeihin ja valaistukseen varattua
sum maa pienennetään puolella ja keskitytään mm. suur pai ne nat rium lamp-
pu jen vaihtamiseen LEDeiksi.

Liikenneturvallisuuteen varatusta rahasta tullaan tulevina vuosina kat ta-
maan mm. pakollisten uusittujen liikennemerkkien osto- ja vaihtotyö.

Matonpesupaikkojen jätevesijärjestelyt täytyy saattaa loppuun asetuksen
mu kai sel le tasolle.

Krootilantien ja Fankkeentien kadut vaativat pikaista korjausta. Fank keen-
tien korjaus mahdollistaa läpiajoliikenteen ajoneuvoluokan muuttamisen
ny kyi ses tä kuorma-autoliikenteen kokonaan kieltävästä tasosta. Kroo ti lan-
tien korjaus esitetään tehtäväksi v.2021 ja Fankkeentien v.
2022.Maakunnantie esitetään parannettavaksi v. 2023 ja Eurakosken ka-
dut vv. 2022-2023.Kreulanrannan ja Ojanperäntien kunnallistekniikan ra-



ken ta mi nen on esitetty v.2024. Jokitien ja Siltakujan lopun rakentaminen
on esitetty v.2023.

Liikunta-alueet keskustan ulkopuolella (25 000€) mahdollistaa yhdelle Eu-
ran kylistä ulkoliikuntapaikan rakentamisen, jollainen jo Eurakoskelle ja
Hin ner jo el le on rakennettu. Liikunta-alueiden kehittämiseen liittyy myös ur-
hei lu kes kuk sen Leader-hankkeena (50% leadertukea) toteutettava skeit ti-
par kin parantaminen toimivalle tasolle.Kunnan osuus tulee olemaan hank-
kees sa 30 000€.

Kauttualla sijaitseva kunnan omistama Myllysilta on huonossa kunnossa ja
jo ollut jo osittain suljettuna toisesta päästä kivien irtoamisen vuoksi. Nyt on
todettu myös toisen pään silllasta olevan vaarassa sortua kivien ir toa mi sen
vuoksi. Silta tarvitsee pikaisen korjaamisen tai muuten se on sul jet ta va
vaarallisena.Sillan korjaukseen on varattu 50 000€.

Kyöpelin maankaatopaikan ojitus ja suotovesien käsittely on tark kai lu tu los-
ten johdosta ELY-keskuksen lausunnon perusteella siinä kunnossa, että
suo to vesi en käsittely nykyisellä laskeutusaltaalla ei tällä hetkellä ole riit tä vä
vesien käsittelyyn ja järjestelmän uusiminen on pakollista. Maan kaa to paik-
ka alkaa olla täynnä edellisessä luvassa määriteltyjen täyttömäärien suh-
teen ja maankaatopaikan laajennusta ollaan myös samalla anomassa. Mi-
kä li lupa saadaan nykyinen laskeutusallas ja ojasto jää täyttöjen alle.
Työhön on varattu 55000€.

Valmistelu ja lisätiedot: rakennuspäällikkö Ari Jyräkoski, puh. 044-422
4882, yhdyskuntatekniikan päällikkö Anne Saarenvalta,
puh. (044) 4224 955 ja tekninen johtaja Kimmo Haapanen,
puh. (02) 839901.

Ehdotus Tekninen johtaja:
Tekninen lautakunta päättää hyväksyä esitetyt investointihankkeet vuosille
2021-2025 ja esittää niitä edelleen kunnanhallitukselle hyväksyttäväksi.

Teknisen johtajan muutettu päätösehdotus:
Investointilistalle palautetaan hankkeet Panelian oppimiskeskus 

 (korvausinv.) ja Panelian koulun peruskorjaus jaettuna vuosille 2021 -
 2023 siten, että tutkitaan muita vaihtoehtoja toteutusratkaisuihin. Lisäksi
 palautetaan Hinnerjoen ja Honkilahden oppimiskeskushankkeet. Muutettu
 investointilista on pöytäkirjan liitteenä.

Päätös Tekninen lautakunta:
 Tekninen lautakunta päätti käydyn keskustelun jälkeen pitää

neuvottelutauon klo 18.30.

 Pöytäkirjamerkintä: kunnanjohtaja Juha Majalahti poistui kokouksesta
neuvottelutauon alkaessa.

 Puheenjohtaja totesi neuvottelutauon päättyneeksi klo 18.40.

Lautakunnan jäsen Marjatta Sillanpää ehdotti, että Fankkeentien rakenteen
parantaminen jaetaan vuosille 2021 ja 2022, kummallekin vuodelle
varattaisiin 200.000 euron määräraha. Krootilantien perusparannus



siirretään vuodelle 2022. Sillanpään ehdotusta kannatti Mikko Rintamaa.

Pöytäkirjamerkinta: Lautakunnan jäsen Hannu Arvola poistui esteellisenä
kokouksesta, investointihankkeen / kalasataman kehittäminen,
päätöksenteon ajaksi.

Tekninen lautakunta päätti yksimielisesti,

- että Sillanpään tekemän kannatetun ehdotuksen johdosta ei suoriteta
äänestystä vaan, ehdotetut muutokset lisätään investointiohjelmaan,

- hyväksyä teknisen johtajan muutetun päätösehdotuksen.
__________


